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P R O T O K Ó Ł   Nr XXXI/08 

 
XXXI (dwudniowej) zwyczajnej sesji Rady Gminy Rewal odbytej w 
dniach 14 – 15 listopada  2008 roku w sali konferencyjnej Urzędu Gminy 
Rewal orazi w Świetlicy Wiejskiej w Śliwinie.  

 
 
                                            14 listopada 2008 rok. 
 
 O godzinie 10.02 prowadząca obrady Przewodnicząca Rady radna 
Joanna Drzewińska - Dąbrowska stwierdziła, iŜ aktualnie w posiedzeniu 
zgodnie z listą obecności obecnych jest 12 radnych, co przy ustawowym 
składzie Rady 15 osób stanowi wystarczające quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał (nieobecni radni A. Grzesiek, K. Kwiatkowski i S. 
Hoffmann – uprzedzili o swoim spóźnieniu na sesję) i otworzyła XXXI sesję Rady 
Gminy informując, iŜ obrady zaplanowane zostały na dwa dni.    
Otwierając sesję powitała przybyłych na obrady radnych oraz zaproszonych 
gości.  
 

Ad. 2. Protokół z XXX sesji Rady Gminy bez odczytywania przyjęto  - za 
przyjęciem 9 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu - głosowało 12 
radnych.    
 

Ad. 3. Przedstawienie porządku obrad. 
 

   I DZIEŃ OBRAD – Sala Nr 5 Urzędu Gminy   
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  
2. Przyjęcie protokołu z XXX zwyczajnej sesji rady  
3. Przedstawienie porządku obrad.  
4. Informacja Wójta Gminy o działalności od ostatniej sesji Rady Gminy. 
5. Interpelacje radnych  i zapytania sołtysów.  

 
 6. Uchwały okołobudŜetowe.  

 
1)W sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości;  
2) W sprawie wprowadzenia zmian w uchwale o zwolnieniach w podatku 

od nieruchomości w  ramach pomocy de minimis;  
3) W sprawie wprowadzenia zmian w uchwale o opłacie  targowej ;  
4) W sprawie zmiany uchwały opłaty od posiadania psów;  
5) Określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych ;  
6) Uchwalenia wysokości stawek opłaty miejscowej i określenia zasad jej 

pobierania oraz wprowadzenia zwolnień;  
7) ObniŜenia  kwoty stanowiącej średnia cenę drewna;  
8) Wprowadzenie zmian w uchwale Nr XLII/303/05 Rady Gminy z dnia 28 

listopada 2005 roku;  
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9) Ustalenie zasad naliczania stawki za dzierŜawę 1 m² gruntu na cele 
nierolnicze i nieleśne ;  

 
 

10) Wprowadzenie zmian w uchwale Nr XVI/103/07 Rady Gminy z dnia 29 
listopada 2007 roku;  

 
7.  Restrukturyzacja zakładów budŜetowych.  
 

1) Przedstawienie informacji nt.  restrukturyzacji zakładów budŜetowych w  
    Gminie Rewal;  

a) Zakładu Wodociągów i Kanalizacji,  
b) CIPR-u,  
c) Kolei Wąskotorowej,  
d) Zieleni,  
e) Jednostek działalności kulturalnej, 3  

4)Podjęcie uchwał w przypadku ppkt d, e. 
 
8.  Gospodarka mieszkaniowa, gospodarka nieruchomościami.  
 
   1) Uchwalenie Programu mieszkaniowego;  
   2) Gospodarowanie mieniem komunalnym;  
   3)Podjęcie uchwał w sprawie naruszenia interesu prawnego;                              

a)  cz. nieruchomości 503/1 – P. D. Nykiel, 
b) cz. nieruchomości 438/5 – P. G. Baran,  
c)  cz. nieruchomości 393 – P. J. Przybylski,  
d)  cz. nieruchomości 926 – P. A. Włodarczyk,  
e) nieruchomości  506 – ZDP w Gryficach,  
f) cz. nieruchomości 399 – P. T. Czarnoba, 
g) cz. nieruchomości 399 – P. J. Rachwalski.  

 4) Nadanie nazw nowoutworzonym ulicom;   
   

9.  Sprawy organizacyjne.  
 
1) Określenie liczby nowych licencji na wykonywanie transportu drogowego     
    taksówka na 2009 rok;  
2)Informacja o analizie oświadczeń majątkowych złoŜonych przez radnych i  
    pracowników samorządowych – informacje przedkładają:  

a) Przewodnicząca Rady Gminy,  
b) Wójt Gminy.  

3)Stanowisko Rady Gminy w sprawie przekształcenia uŜytkowania  
     wieczystego na własność nieruchomości Skarbu Państwa.  
  
10. Planowanie i Finanse Publiczne.  
 

a) 1)Wprowadzenie zmian w budŜecie Gminy na 2008  
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II Dzień obrad  15.11. 2008 r. (sobota ) godz. 12.00  
– miejsce obrad Świetlica Wiejska w Śliwinie.  
 
– Uroczyste otwarcie Świetlicy Wiejskiej w Śliwinie. 

 
11. Blok VI – Sezon letni LATO 2008 rok.  
   
1) Wystąpienie posła na Sejm RP Konstantego Tomasza Oświęcimskiego.  
 
2) Informacja o zamierzonych działaniach w Gminie Rewal w latach  
    2009 – 2012 w pasie nadmorskim przez Urząd Morski w Szczecinie.  
 
3) Ocena przebiegu sezonu letniego LATO 2008;  

a) Informacje przedkładają instytucje działające na terenie Gminy i 
obsługujące okres lata w zakresie utrzymania ładu, porządku, 
bezpieczeństwa, zdrowia, obsługi hali sportowej, promocji reklamy itp., 
oraz sołtysi i Wójt Gminy.   

    
12. Odpowiedzi na złoŜone wnioski i zapytania w tym mieszkańców Śliwina.   
13. Wolne wnioski i zapytania.  
14. Zakończenie obrad.   
 
 (w trakcie przedstawiania porządku obrad na sesję dołączył radny A. 
Grzesiek – quorum 13 radnych)  
 
      Do przedstawionego porządku obrad Przewodnicząca Rady 
zaproponowała w formie autopoprawki wprowadzić w punkcie 6 ppkt 3 
dodatkowo lit. „g”   rozpatrzenie projektu uchwały dotyczącej drugiej części 
działki Nr 399.  
Przedstawiony porządek obrad z uwzględnieniem autopoprawki zgłoszonej 
przez Przewodniczącą Rady został przyjęty – za głosowało 8 radnych a 5 
radnych wstrzymało się od głosu – głosowało 13 radnych.   
 

Ad. 4. Informacja Wójta Gminy o działalności od ostatniej sesji Rady 
Gminy.  
P. Wójt – ostatnia sesja odbyła się w dniu 26.09.08 bowiem tak się złoŜyło, Ŝe w 
związku z wyjazdami radnych oraz konferencja naukową nie było moŜliwe 
zwołanie sesji w miesiącu październiku i jego informacja dotyczyć będzie tego 
okresu czasu.     
Na dzień dzisiejszy najwaŜniejsza sprawa to realizowana jest inwestycja na 
oczyszczalni ścieków w Pobierowie. Realizacja jej przebiega bez zakłóceń. Na 
bieŜąco uaktualniany jest harmonogram prowadzonych prac. Zakończyliśmy 
tez uzupełnianie i poprawianie i uzupełnianie wniosku programu 
operacyjnego struktura i środowisko na 17,5 mln zł. ZłoŜone zostały wszystkie 
poprawki i z tego co jest wiadome to czekamy na odpowiedź ze strony 
Ministerstwa Ochrony Środowiska - do końca listopada będzie wiadome czy 
otrzymamy te środki. Rurociąg tłoczny został odebrany a inwestycja została 
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zakończona.  Jeśli chodzi o zejście na plaŜę w Trzęsaczu to w tej chwili pojawił 
się nowy problem w postaci osuwiska klifu i tak się stało, Ŝe Urząd Morski w 
swoich rezerwach znalazł środki – my wykonaliśmy projekt techniczny 
zabezpieczenia tego klifu. Decyzja jest i obecnie trwają prace prowadzone 
przez Urząd Morski w Szczecinie związane z umacnianiem tego klifu na tym 
odcinku i planuje się wkrótce  ich zakończenie. Jeśli chodzi o odbiór zejścia to 
dokumenty zostały przekazane i wszystko wskazuje na to, Ŝe jeszcze w tym 
roku obiekt zostanie dopuszczony do uŜytkowania a uroczyste otwarcie 
planowane jest na wiosnę – okazało się, ze jest to inwestycja nie tylko duŜa 
ale teŜ i trudna. Prace wokół umacnia klifu na wysokości m. Rewal  są na 
ukończeniu.  
W Niechorzu dokonano otwarcia centrum ratownictwa i aktualnie trwają 
prace związane z odbiorem technicznym potrwa to jeszcze około miesiąca. I 
wówczas straŜacy i pogotowie ratunkowe będzie mogło przebazować się do 
nowej siedziby. Poprawi się wówczas jakość usług świadczonych przez 
pogotowie.  Przekazano teŜ plac pod budowę podobnego centrum 
ratownictwa w Pobierowie – termin realizacji tej inwestycji grudzień 2009 i jeśli 
pogoda będzie nam sprzyjała to termin ten będzie dotrzymany. Pierwsze 
działania na tym obiekcie są juŜ widoczne. Ogłoszony został przetarg na halę 
sportową w Pobierowie – termin składania ofert 20.11.08. Wykonawca 
zostanie rozstrzygnięty jeszcze w tym roku i będziemy oczekiwać na to aŜ  
Urząd Marszałkowski wpisze nas na listę główna dotacyjną – jest to 33% 
wartości. Z inwestycją ruszymy po uzyskaniu decyzji Urzędu Marszałkowskiego.  
Weszliśmy z przebudową dachu na Muzeum Rybołówstwa w Niechorzu. 
Rozpoczęto teŜ działania związane z montaŜem windy dla osób 
niepełnosprawnych w Ośrodku Zdrowia w Niechorzu oraz platformy przy 
wejściu do U.G. w Rewalu. Odbyły się zebrania wiejskie gdzie zgłoszono 
wnioski do przyszłorocznego budŜetu i tu zwrócił się z apelem aby tam gdzie 
się jeszcze nie odbyły zwołać jak najszybciej i ustalić propozycje. Uzyskaliśmy 
szereg wyróŜnień w rankingach w skali kraju m.in. zostaliśmy wyróŜnieni jako 
inwestor sportowy – są to nagrody honorowe.  Przed posiedzeniem tejŜe sesji 
odbyły się trzy dość burzliwe posiedzenia Komisji Rady Gminy i jest to dowód 
na to, Ŝe pomimo faktu nie zwołania sesji Rada pracowała bardzo 
intensywnie. W następnym tygodniu przy współudziale ZWiK  rozpoczną się 
parce nad nowym trudnym projektem związanym ze  sprawą dostawy wody. 
Planowane jest m.in. spotkanie z hydrologiem. Spotkania te rozpoczną prace 
nad kolejna duŜa inwestycja a jest nią rozwiązanie sprawy zaopatrzenia w 
wodę. Zgodnie z sugestiami będzie to musiało być zaopatrzenie z zewnątrz 
bowiem zasoby wodne na terenie naszej gminy są zbyt ubogie.    
Jeśli chodzi o sprawy plaŜ to wiele informacji będziemy mogli uzyskać w dniu 
jutrzejszym w drugiej części sesji podczas wystąpienia Dyrektora Urzędu 
Morskiego w Szczecinie oraz naszego Posła na Sejm R.P. Sprawy te bowiem 
znalazły miejsce w budŜecie centralnym i z napływających informacji wynika, 
iŜ w roku przyszłym eksperymentalnie rozpocznie się bicie pali na plaŜach 
podległych Urzędowi Morskiemu w Słupsku i być moŜe doczekamy się, Ŝe 
wkrótce będzie to realizowane i na odcinku naszego wybrzeŜa. Na bieŜąco 
realizowana jest inwestycja związana z budową zejścia na plaŜę w Rewalu i 
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jest przygotowana uchwała na sfinansowanie tej inwestycji. W sprawie 
modernizacji kolejki wąskotorowej  to jest szansa, Ŝe w m. grudniu zostanie 
podpisana umowa z Urzędem Marszałkowskim na finansowanie – konkretne 
zapisy dotyczące tej inwestycji zostały zamieszczone w projekcie budŜetu na 
rok 2009 i jest szansa, Ŝe w miesiącach wiosennych rozpoczniemy 
rozpisywanie przetargów na wykonawstwo. Przystań jachtowa – przetarg na 
projekt został ogłoszony lecz jest duŜo wątpliwości i najprawdopodobniej 
będziemy musieli uniewaŜnić ten przetarg i ogłosić nowy gdyŜ jest tam tyle 
dziwnych zapisów, Ŝe zgłaszające zastrzeŜenia firmy sugerują, Ŝe został on 
ukierunkowany pod jedną firmę i aby uniknąć jakichkolwiek zagroŜeń trzeba 
będzie w porę zweryfikować to ogłoszenie.  W miesiącu grudniu zostanie 
wydane pozwolenie na budowę zejść plaŜowych  w Pogorzelicy przy ul. 
Morskiej i ul. PlaŜowej.  Otrzymaliśmy 80.000 zł na zakup autobusu 
przystosowanego do przewozu osób niepełnosprawnych i zakup zostanie 
zrealizowany na przełomie roku – pomimo zapaści na rynku samochodowym 
o taki samochód nie jest tak łatwo. Wszystkie zaplanowane inwestycje 
drogowe realizowane są na bieŜąco a nawet z pewnym wyprzedzeniem. 
Podobnie jest z inwestycjami oświetleniowymi. W dniu jutrzejszym – zgodnie z 
terminem ustawowym zostanie wręczony na ręce Przewodniczącej Rady 
projekt budŜetu Gminy na rok 2009. Projekt ten zostanie powielony i jak 
najszybciej dostarczony wszystkim radnym, sołtysom oraz kierownikom 
zakładów i jednostek budŜetowych Gminy. Zobowiązuje się do tego, Ŝe 
spotka się ze wszystkimi sołtysami, kierownikami zakładów oraz wszystkimi 
którzy będą chcieli wnieść uwagi do przedstawionego projektu budŜetu. A 
wszystkie poprawki będą przedstawiane Radzie lub na posiedzeniach 
poszczególnych Komisji Rady. Czeka nas trzy tygodnie intensywnych spotkań. 
Zaznacza, Ŝe nie będzie to łatwe. W załoŜeniach tego budŜetu ograniczyliśmy 
wpływy ze sprzedaŜy mienia komunalnego.  Dochody zaplanowano na 54,5 
mln zł a wydatki w wysokości 88,0 mln zł. Jest to budŜet wielkości niejednego 
miasta lub powiatu. Brakujące 33 mln uzyskamy z dotacji i kredytów.   
Pocieszające jest to, Ŝe powoli normuje się sytuacja na rynku wykonawców.  
W projekcie zapisano wszystkie „zachcianki” które zostaną zweryfikowane w 
trakcie konsultacji. Wszystkie zamierzenia są pod kontrolą.  
P. Przewodnicząca – ostatnio zaobserwowano, Ŝe znowu na plaŜy 
zaobserwowano fokę, czyli jak posumował to Wójt, Ŝe na nasze plaŜe 
powraca Ŝycie.  
Dalszą część obrad poprowadzi Wiceprzewodniczący Rady radny K. Ciszek.       
 
 (w trakcie wystąpienia Wójta Gminy – o godzinie 10.22 - na obrady dotarł 
radny S. Hoffmann – quorum 14 radnych).  
 
Radny W. Jaworowski – w rozszerzenie informacji Wójta o tematykę morską – 
poniewaŜ został zobowiązany przez Radę Gminy do działania w tych 
sprawach  to w miesiącu październiku na terenie naszej gminy konferencja 
naukowa nt przeciwdziałania zagroŜenia związanego z budowa gazociągu 
północnego. Ta konferencja pokazała w sposób przejrzysty, ze budowa 
gazociągu spowoduje zagroŜenie dla środowiska naturalnego a tym i dla nas 
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utrzymujących się z turystyki nadmorskiej.  Nie ma Ŝadnej potrzeby wyŜszej 
konieczności  by inwestycję tę zrealizować. W tej sprawie nasz samorząd jest 
bardzo aktywny i jako pierwsi przeciwstawiliśmy się temu gazociągowi. 
Następnie osobiście jako Delegat do ZMiGM  w tej sprawie rozpoczął 
działania a efektem tego jest zobowiązanie przez zjazd ZMiGM  Zarządu 
ZMiGM do podjęcia działań na wyŜszym szczeblu a efekty tego działania są 
widoczne. W dniu wczorajszym Rosja zasygnalizowała, iŜ odstępuje od 
pomysłu zrealizowania tejŜe inwestycji. I w tym jest nasza mała cegiełka. 
Druga dobra wiadomość to ta, Ŝe je4st nowa taktyka Brukseli w kierunku 
pozyskiwania źródeł energii południowym korytarzem i właśnie ta decyzja jest 
prawdopodobnie dowodem na to, Ŝe Rosja zadeklarowała odstępstwo od 
tego gazociągu. Są to dwa tematy które są dla nas bardzo pozytywne.       
Kolejny temat  który Wójt poruszył w swoim wystąpieniu to ochrona brzegu 
morskiego i w tej dziedzinie zrobił wszystko co mógł i jeśli jest jakiś postęp a jest  
to i w tym widzi swój mały udział gdyŜ swoje stanowisko w tej sprawie 
przedstawiał zarówno na Konferencji naukowej w Prawdzicu w Niechorzu i na 
forum sejmowym – na posiedzeniu Komisji Sejmowej –  nie tylko jako 
przedstawiciel ZMiGM lecz teŜ jako radny i osobiście jako Ŝ.w. – przedstawił 
jakie winny być priorytety w działaniach przy ratowaniu brzegu morskiego i 
obecnie widać, Ŝe wspólne działania w tym kierunku zaczynają być 
widoczne. Jeśli zmiana stanowiska w tych sprawach są częściowo efektem 
jego wystąpienia to jest z tego faktu bardzo zadowolony.  
 

Ad. 5. Interpelacje radnych i zapytania sołtysów.  
P. S. Trzeciak – myślał, Ŝe niektóre projekty uchwał spadną z porządku obrad i 
w tym miejscu zwraca się do radnych aby głosowali zgodnie z opinia Rady 
Sołeckiej Pobierowa  gdyŜ dotyczą one spraw waŜnych dla m. Pobierowo.     
Radny K. Ciszek – proszę o wystąpienia zgodnie z tematyka porządku obrad. 
Na apele jest miejsce w innych punktach porządku obrad.      
 

Ad. 6.   Uchwały okołobudŜetowe.    
Ad. 6/1. W sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości.  

Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy na wspólnych posiedzeniach 
pozytywnie zaopiniowały przedłoŜony projekt uchwały.  
 Za przyjęciem przedłoŜonej uchwały głosowało 13 radnych, 1 radny 
wstrzymał się od głosu – głosowało 14 radnych.  
 

Ad. 6/2. W sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XVI/99/07 Rady 
Gminy o zwolnieniach w podatku od nieruchomości w ramach pomocy de 
mini mis.  
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy na wspólnych posiedzeniach 
pozytywnie zaopiniowały przedłoŜony projekt uchwały.  
P. Wójt – wyjaśnienia dla osób które nie uczestniczyły w posiedzeniach Komisji 
Rady Gminy. Wszystkie uchwały okołobudŜetowe były bardzo szczegółowo 
analizowane. Wzrost stawek podatku oscyluje w granicach 3 %.  
Z przeprowadzonej analizy porównawczej z innymi gminami wynika, iŜ nie 
jesteśmy ani najtańszą ani teŜ najdroŜszą gminą. Ulga która traci moc w 
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wyniku wprowadzanej obecną uchwałą zmianą jest efektem dyskusji 
społecznych jakie toczyły się na zebraniach wiejskich. Nasi stali mieszkańcy 
prowadzący działalność gospodarczą czuli się dyskryminowani  gdyŜ 
premiowaliśmy głównie ludzi z zewnątrz budujących obiekty na naszym 
terenie. Nie wiemy czy duŜa ilość prowadzonych inwestycji była efektem tej 
ulgi. Obecnie na terenie gminy realizowanych jest ok. 100 inwestycji rocznie i 
nic nie wskazuje na to aby w najbliŜszych latach uległo to zmianie. Wobec 
tego proponujemy zlikwidowanie dotychczasowej ulgi pozostawiając ulgę 
dla tych którzy prowadzą działalność całoroczną zatrudniając ludzi 
przyczyniając się tym samym do likwidacji bezrobocia.      
Uchwały została podjęta jednogłośnie – głosowało 14 radnych.  
 

Ad. 6/3. W sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XVI/100/07 
Rady Gminy o opłacie targowej.  
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy na wspólnych posiedzeniach 
pozytywnie zaopiniowały przedłoŜony projekt uchwały.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie – głosowało 14 radnych.  
 

Ad. 6/4. W sprawie zmiany uchwały Nr XVI/102/07 Rady Gminy w 
sprawie opłaty od posiadania psów.  
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy na wspólnych posiedzeniach 
pozytywnie zaopiniowały przedłoŜony projekt uchwały.     
Uchwała została podjęta jednogłośnie – głosowało 14 radnych.   
 

Ad. 6/5. Określenie wysokości stawek podatku od środków 
transportowych.  
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy na wspólnych posiedzeniach 
pozytywnie zaopiniowały przedłoŜony projekt uchwały.   
Uchwała została podjęta jednogłośnie – głosowało 14 radnych.  
 

Ad. 6/6. Uchwalenie wysokości stawek opłaty miejscowej i określenia 
zasad jej pobierania oraz wprowadzenia zwolnień.  
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy na wspólnych posiedzeniach 
pozytywnie zaopiniowały przedłoŜony projekt uchwały.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie – głosowało 14 radnych.  
 

Ad. 6/7. ObniŜenie kwoty stanowiącej średnią cenę drewna.  
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy na wspólnych posiedzeniach 
pozytywnie zaopiniowały przedłoŜony projekt uchwały.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie – głosowało 14 radnych.  
 

Ad. 6/8. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr XLII/303/05 Rady Gminy z 
dnia 28 listopada 2005 roku.  
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy na wspólnych posiedzeniach 
pozytywnie zaopiniowały przedłoŜony projekt uchwały.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie – głosowało 14 radnych.  
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Ad. 6/9. Ustalenie zasad naliczania stawki za dzierŜawę 1 m.kw. gruntu 
na cele nierolnicze i nieleśne.  
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy na wspólnych posiedzeniach 
pozytywnie zaopiniowały przedłoŜony projekt uchwały.    
Uchwała została podjęta jednogłośnie  – głosowało 14 radnych.  
 

Ad. 6/10. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr XVI/103/07 Rady Gminy z 
dnia 29 listopada 2007 roku.  
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy pozytywnie zaopiniowały przedłoŜony 
projekt uchwały.  
Uchwała została podjęta 13 głosami za przy 1 wstrzymującym się – głosowało 
14 radnych.   
 

Ad. 6/11. Zasady korzystania z obiektów i urządzeń uŜyteczności 
publicznej oraz sposobu ustalania opłat za ich korzystanie oraz powierzenia 
Wójtowi Gminy uprawnień do stanowienia o ich wysokości.  
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy na wspólnym posiedzeniu pozytywnie 
zaopiniowały przedłoŜony projekt uchwały.  
Uchwała została podjęta 13 głosami za przy 1 głosie przeciwnym – głosowało 
14 radnych.  
 

Ad. 6/12. Przyjecie Regulaminu korzystania z obiektów sportowych w 
Gminie Rewal.  
Radny K. Ciszek – odczytany zostanie projekt uchwały bez odczytania 
projektu Regulaminu który jest integralną częścią tej uchwały.   
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy na wspólnym posiedzeniu pozytywnie 
zaopiniowały przedłoŜony projekt uchwały wprowadzając drobne zmiany w 
przedłoŜonym projekcie Regulaminu.    
Radna W. Witecka – źle się stało, Ŝe na posiedzenie w/w Komisji nie został 
zaproszony Przewodniczący Komisji Wójta Gminy ds. Sportu – ma o to 
pretensję - wnioskując aby w przyszłości nie był pomijany gdy będą takie 
sprawy omawiane.  
P. Przewodnicząca – osobiście go zapraszała.  
Radna W. Witecka – dla mnie mówił co innego. Widocznie naleŜy to zrobić z 
odpowiednim wyprzedzeniem aby mógł się do takiego posiedzenia 
przygotować.      
Uchwała wraz z załączonym Regulaminem została podjęta 13 głosami za 
przy 1 wstrzymującym się – glosowało 14 radnych.  
 

Ad. 6/13. Informacja Wójta Gminy o wysokości stawek.  
Radny K. Ciszek – radni i sołtysi zostali z tym zapoznani na wspólnym 
posiedzeniu i nie zostały wniesione Ŝadne uwagi do przedłoŜonych projektów 
zarządzeń Wójta Gminy w tych sprawach.    

 
Ad. 7. Restrukturyzacja zakładów budŜetowych.  
Ad. 7/1. Przedstawienie  informacji nt. Restrukturyzacji zakładów 

budŜetowych w Gminie Rewal.  
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P. Wójt – na posiedzeniach Komisji Rady Gminy po bardzo długiej i 
merytorycznej dyskusji i z uwagi na to, Ŝe ustawodawca nie określił 
konkretnego terminu przeprowadzenia restrukturyzacji postanowiono nie 
wprowadzać pod obrady Sesji restrukturyzacji CIPR-u. Pozostawić to do 
dalszej dyskusji w 2009 roku. W połowie roku zdecydowaliśmy się na 
restrukturyzację ZWiK w kierunku utworzenia Spółki. Jeśli chodzi o CIPR to 
rozwaŜano róŜne warianty z pomysłem utworzenia referatu w U.G. w końcu 
zdecydowano pozostawić w dotychczasowej formie do czasu podjęcia 
decyzji przez ustawodawcę. Jednak prace Komisji Rady będą wokół spraw 
restrukturyzacji zakładów będą prowadzone w ciągu całego przyszłego roku.  
Postanowiono utworzyć trzecią jednostkę organizacyjną zajmującą się 
zielenią i oczyszczaniem. Głównym celem jej działania będzie utrzymanie 
zieleni oraz utrzymanie gotowości wejścia do działania w przypadku 
zaistnienia sytuacji kryzysowej. Nie wiadomo bowiem w jaki sposób będzie się 
układała w przyszłości współpraca z firmami zajmującymi się wywozem 
nieczystości. Musimy być przygotowani do sprzątania plaŜ. Grupa 
pracowników – działająca przy ZWiK - która zajmowała sprawami zieleni 
będzie miała moŜliwość wykazania się w pracy. Być moŜe w przyszłości na jej 
bazie moŜe powstanie spółka zajmująca się szerokim zakresem świadczenia 
usług.  Nadmorska Kolej Wąskotorowa – wiemy, Ŝe musi się usamodzielnić lecz 
do czasu podjęcia decyzji co do CIPR  będzie działała  w strukturze  CIPR – 
dopiero w 2009 r. prowadzone będzie oddzielenie. Dotyczy to równieŜ 
pozyskania środków finansowych na rewitalizację kolejki a Urząd 
Marszałkowski ma podpisaną umowę z U.G.  a pierwsze środki finansowe 
mają wpłynąć w 2009 roku.  Dokonanie przekształcenia w obecnym czasie 
moŜe spowodować zatrzymanie przyznanych środków.  
Novum to Instytucje Kultury – GOK, który połączy wszystkie sprawy działalności 
kulturalnej w Gminie (świetlice, Muzeum, Amfiteatr).  
 

Ad. 7/2. Radny K. Ciszek – głównym celem przekształcenia w dniu 
dzisiejszym to powołanie ZiK oraz GOK. Jest tylko pytanie czy pozostajemy przy 
proponowanej pierwotnie  nazwie jednostki związanej z utrzymaniem zieleni.   
Radni zgłosili następujące propozycje nazwy dla tej jednostki: „Gospodarka 
komunalna”, „Zieleń i Ekologia”, „Zieleń Gminy Rewal”, „Nadmorska Zieleń”, 
„Ogrody WybrzeŜa Rewalskiego”, Łopata i grabie”, „Nadmorski ogród”. 
W wyniku przeprowadzonego przez prowadzącego obrady 
Wiceprzewodniczącego Rady głosowania nad kaŜdą zgłoszoną nazwą 
zwycięŜyła nazwa zaproponowana przez radnego A. Kołodziejczyka „Zieleń 
Gminy Rewal” a nowa jednostka powstanie z dniem 1 stycznia 2009 roku.                        

 
 Na wniosek prowadzącego obrady Wiceprzewodniczącego Rady 

radnego K. Ciszka zdecydował aby przejść do omawiania sprawy powołania 
nowej jednostki organizacyjnej a w tym czasie dokonać korekty w projektach 
dokumentów z uwzględnieniem ustalonej nazwy oraz wpisania adresu  
siedziby powoływanej jednostki budŜetowej.    
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Ad. 7/3. Radny K. Ciszek – sprawa była szczegółowo omawiana na 
posiedzeniach Komisji Rady Gminy.  
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy na wspólnych posiedzeniach 
pozytywnie zaopiniowały przedłoŜony projekt uchwały w sprawie powołania 
Gminnego Ośrodka Kultury.   
P. Wójt – brak zapisu nt. Schroniska MłodzieŜowego wynika z tego, iŜ na dzień 
dzisiejszy to schronisko nie jest jeszcze nasze. Jak przejmiemy wówczas 
rozpoczniemy procedury. Jednak Schronisko podobnie jak szkoła musi być 
niezaleŜne gdyŜ uzyskuje dotacje ze Skarbu Państwa.   
Uchwała w sprawie powołania Gminnego Ośrodka Kultury wraz ze Statutem 
została podjęta – za głosowało 13 radnych, przeciw – 1 radny – głosowało 14 
radnych.  
    (o godzinie 13.10. przybył na obrady sesji radny K. Kwiatkowski – quorum 15 
radnych).     
 

Ad. 7/2. c.d. Radny K. Ciszek – powołana jednostka nie posiada 
osobowości prawnej i nie jest tez Referatem U.G. i być moŜe w przyszłości 
będzie moŜna to przekształcić w spółkę.   
Radny A. Kołodziejczyk – ile w bieŜącym roku kosztowała gminę zieleń.  
P. Wójt – koszty utrzymania zieleni wraz z kosztami osobowymi  wyniosły ponad 
1 mln zł. W przyszłorocznym budŜecie zaplanowano na ten cel 1,5 mln zł. 
Planowane jest m.in. dosprzętowienie  jednostki. Część uposaŜeń  załogi jest 
refundowana przez Urząd Pracy.  
Ustalono, iŜ siedzibą nowo powoływanej jednostki będzie teren O.W. „Rokita” 
w Pogorzelicy przy ul. W. Polskiego 17c. Jednostka będzie uŜywała skrótu 
„ZGR”.      
Uchwała w sprawie powołania jednostki „Zieleń Gminy Rewal” wraz z 
załączonym Statutem została podjęta – za głosowało 14 radnych, 1 radny 
wstrzymał się od głosu – głosowało 15 radnych.  
 

Ad. 8. Gospodarka mieszkaniowa, gospodarka nieruchomościami.  
 

Ad. 8/1. Uchwalenie Programu mieszkaniowego na lata 2009 – 2013.  
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy na wspólnych posiedzeniach 
pozytywnie zaopiniowały przedłoŜony projekt uchwały wraz z załączonym 
programem.   
Uchwała – bez odczytywania treści Programu - została podjęta jednogłośnie 
– głosowało 15 radnych.   
 

Ad. 8/2. Gospodarowanie mieniem komunalnym.  
Radny M. Smoczyk – wnioskuje o ponownie włączenie do projektu uchwały  
wykreślony punktu dotyczący dzierŜawy na 25 lat terenu obecnej  apteki w 
Pobierowie – na posiedzeniach Komisji Rady został wykreślony  z pierwotnie 
przygotowanego projektu uchwały. UwaŜa, Ŝe wszystkie zastrzeŜenia co do 
przeznaczenia tego budynku moŜna zawrzeć w zawieranej umowie a apteka 
jest niezbędna dla tak duŜej miejscowości jaką jest Pobierowo zamieszkiwane 
przez ponad 1000 mieszkańców.  
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Radny B. Woźniak – w naszej praktyce tego typu dzierŜawa juŜ jest. Inwestor 
występujący o tak długi okres dzierŜawy kierował się wymogami stawianymi 
przez UE w przypadku ubiegania się o środki z U.E. Apelowałby o rozszerzenie 
tego zapisu w uchwale – w przypadku przychylenia się do wniosku, Ŝe 
dzierŜawa tej działki moŜe być pod aptekę w przypadku zmiany sposobu 
uŜytkowania umowa automatycznie ulega rozwiązaniu.      
Radny K. Kwiatkowski – gdy zgodzimy się na dzierŜawę 25 letnią to dzierŜawca 
moŜe jutro wykupić na preferencyjnych warunkach  i wówczas będzie mógł 
robić to, co będzie uwaŜał za stosowne. Z zapisu w planie nie wynika, iŜ tam 
być musi tylko i wyłącznie apteka. Słowem oddamy coś za bezcen nie mając 
do końca wpływu na to co tam się będzie działo.  
Radny W. Jaworowski – moŜemy wybudować nową aptekę a likwidacji 
obecnej jest przeciwny.  
P. Wójt – istniejące obecnie Ośrodki Zdrowia spełniają minimalne warunki 
stawiane przez UE.  
Radny W. Jaworowski – zabezpieczyć umową interesy obu stron.  
Radny M. Smoczyk – na nowy Ośrodek Zdrowia moŜemy poczekać minimum 
3 – 4 lata.    
Radny A. Kołodziejczyk – moja małŜonka  dzierŜawi aptekę w Niechorzu  
przedłuŜając umowę co 3 – 4 lata.  
Radny K. Ciszek – przy tak długim terminie dzierŜawy istnieje prawo 
pierwokupu czy moŜemy się zabezpieczyć przed sprzedaŜą.  
P. E. Korczyńska – nie ma mowy o przymuszaniu. DzierŜawca chce dokonać 
remontu w zakresie nie wymagającego pozwolenia na budowę.   
Radny K. Ciszek – jest wniosek formalny radnego M. Smoczyka aby 
wprowadzić w § 5 zapis dotyczący przedłuŜenia umowy dzierŜawy apteki w 
Pobierowie przy ul. Grunwaldzkiej. 
Radny W. Jaworowski – czy naszą intencją jest aby apteka była czy będziemy 
mogli zapewnić dzierŜawcę, Ŝe jego interes będzie chroniony.  
P.  A. Ciszek – nie moŜemy nikogo do niczego zmusić. Szczegółową opinie 
prawną będzie mogła przedstawić po jej przygotowaniu.   
Radny K. Ciszek – zwrócił się do wnioskodawcy o wycofanie swojego wniosku i 
przedstawienie go na posiedzeniu Komisji Rady Gminy i po gruntownym 
przygotowaniu  przedstawienie na kolejną sesję Rady Gminy.  
Radny M. Smoczyk – wniosku nie wycofuję.       
Wniosek radnego M. Smoczyka jako wniosek formalny został poddany pod 
głosowanie – za 2 radnych, przeciw – 10 radnych a 3 radnych wstrzymało się 
od głosu – głosowało 15 radnych. Wniosek został oddalony.   
Uchwała w przedłoŜonej wersji została podjęta – za 14 radnych, 1 radny 
wstrzymał się od głosu – głosowało 15 radnych.  
 

Ad. 8/3. Podjęcie uchwał w sprawach naruszenia interesu prawnego.  
   

Ad. 8/3a. cz. nieruchomości 503/1 – wnioskodawca P. D. Nykiel.  
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy  przedkładają projekt uchwały 
uznający wezwania za skuteczne.  
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PrzedłoŜony projekt uchwały w przedłoŜonej został odrzucony za 5 radnych, 
przeciw 7 radnych a 2 radnych wstrzymało się od głosu – głosowało 14 
radnych. Rada  uznała wezwanie  za nieskuteczne.  
 

Ad. 8/3b. cz. nieruchomości 438/5 – wnioskodawca P. G. Baran.  
Radny L. Sipiak w trakcie posiedzenia połączonych Komisji rady Gminy 
ustalono wynik remisowy kierując pod obrady sesji oba projekty uchwał.  
Radna J. Drzewińska – Dąbrowska – wnioskodawca P. G. Baran – jest 
wieloletnią mieszkanką Gminy Rewal przedstawiła teŜ swoją trudną sytuację.  
W pierwszej kolejności poddano pod głosowanie projekt uchwały nie 
uznający wezwanie za skuteczne.  
Uchwała nie uznająca wezwanie za skuteczne została podjęta – za 
głosowało 10 radnych, przeciw było 4 radnych a 1 radny wstrzymał się od 
głosu – głosowało 15 radnych.  
 

Ad. 8/3c. cz. nieruchomości 393 – wnioskodawca P. J. Przybylski. 
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy nie uznały wezwanie za skuteczne.  
Uchwała została podjęta – za 13 radnych, przeciw 1 radny i 1 radny 
wstrzymał się od głosu – głosowało 15 radnych.   
 

Ad. 8/3d. cz. nieruchomości 926 – wnioskodawca P. A. Włodarczyk.  
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy nie uznały wezwanie za skuteczne.  
Uchwała uznająca wezwanie za nieskuteczne została podjęta za głosowało 
14 radnych, 1 radny przeciw – głosowało 15 radnych.  
 

Ad. 8/3e. nieruchomość 506 – wnioskodawca ZDP Gryfice.  
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy uznały wezwanie za nieskuteczne.  
Uchwała uznająca wezwanie za nieskuteczne została podjęta – za 14 
radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu – głosowało 15 radnych.  
 

Ad. 8/3f. cz. nieruchomości 399 – wnioskodawca P. T. Czarnoba.  
Radny M. Smoczyk – wniosek nie uznać naruszenia interesu prawnego.  
P. E. Korczyńska – o ile nie będzie przyjęta przedłoŜona  wersja uchwały to 
będzie obowiązywała poprzednio podjęta uchwała.  
Radna J. Drzewińska – Dąbrowska – wnioskodawca był na posiedzeniu Komisji 
na którym poinformował o swojej sytuacji i o poczynionych inwestycjach na 
tej działce oraz o tym, Ŝe wcześniej zwracał się z wnioskiem o zakup działki.  
P. E. Korczyńska – do Referatu Budownictwa naszego Urzędu P. Czarnoba 
złoŜył wiosna wniosek o wydanie warunków zabudowy. A Rada na wiosnę w 
maju podjęła uchwałę o nie przedłuŜaniu umowy dzierŜawy. O warunki 
zabudowy moŜe wystąpić kaŜdy i na kaŜdą nieruchomość w Polsce. W 
aktach sprawy mamy informację uzyskana z Referatu Budownictwa mówiącą 
o tym, Ŝe 28.04.2008 r. poroszono P. Czarnobę o uzupełnienie wniosku poprzez 
wskazanie odpowiedniego numeru działki do wniosku o wydanie warunków 
zabudowy.       
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy nie wyraŜają zgody na przedłuŜenie 
dzierŜawy.  
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Uchwała  uznająca wezwanie za skuteczne została poddana pod 
głosowanie – za głosował 1 radny, 14 radnych było przeciw – głosowało 15 
radnych.   
  

Ad. 8/3g. cz. nieruchomości 399 – wnioskodawca P. J. Rachwalski.  
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy uznały wezwanie za nieskuteczne.  
Uchwała uznająca wezwanie za nieskuteczne została podjęta – za  
głosowało 14 radnych, 1 radny przeciw – głosowało 15 radnych.   
 

Ad. 8/4 Nadanie nazw nowo utworzonym ulicom.  
Radny W. Jaworowski – w zbiorach nazw naszych ulic występują nazwy 
niepoŜądane które naleŜałoby zmienić np. „22 lipca” w Pobierowie.     
P. Wójt – jest to domena rad sołeckich czyli pozwólmy działać inicjatywom  
oddolnym. Z tymi sprawami nie ma problemów.  UwaŜa, Ŝe w tym miejscu nie 
naleŜy uprawiać polityki.  
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy pozytywnie zaopiniowały przedłoŜony 
projekt uchwały.   
Uchwała została podjęta jednogłośnie – głosowało 15 radnych.   
 

Ad. 9. Sprawy organizacyjne.  
Ad. 9/1. Określenie Liczby nowych licencji na wykonywanie transportu 

drogowego taksówką na 2009 rok.  
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy pozytywnie zaopiniowały przedłoŜony 
projekt uchwały.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie – głosowało 15 radnych.  
 

Ad. 9/2. Informacja o analizie oświadczeń majątkowych złoŜonych 
przez radnych i pracowników samorządowych. 
  

Ad. 9/2a. Przewodnicząca Rady przedstawiła analizę oświadczeń 
majątkowych za rok 2007 złoŜonych na jej ręce przez radnych do dnia 30 
kwietnia 2008 roku. Wszyscy radni swoje oświadczenia złoŜyli w terminie a 
dokonująca weryfikacji Urząd Skarbowy w Gryficach nie wniósł zastrzeŜeń do 
w/w oświadczeń.  
 

Ad. 9/2b. Wójt Gminy przedstawił analizę oświadczeń majątkowych 
złoŜonych do dnia 30 kwietnia 2008 roku za rok 2007 przez pracowników kadry 
kierowniczej Urzędu Gminy oraz kierowników podległych  gminnych. Wszystkie 
oświadczenia złoŜone zostały w ustawowym terminie a dokonujące 
weryfikacji Urzędy Skarbowe w Gryficach, Kamieniu Pomorskim i Łobzie nie 
wniosły istotnych zastrzeŜeń do złoŜonych oświadczeń.  
 

Ad. 9/3. Stanowisko Rady Gminy w sprawie przekształcenia 
uŜytkowania wieczystego na własność nieruchomości Skarbu Państwa.  
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy pozytywnie zaopiniowały przedłoŜony 
projekt uchwały.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie – głosowało 15 radnych.  
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Ad. 10. Planowanie i Finanse Publiczne.  
Ad. 10/1. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

komercyjnego na inwestycję pn. „Budowa zejścia na plaŜę miejską w Rewalu 
wraz z wykonaniem niezbędnych elementów infrastruktury”.  
Radny L. Sipiak – Komisje Rady Gminy pozytywnie zaopiniowały przedłoŜony 
projekt uchwały.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie – głosowało 15 radnych.  
 
P. Przewodnicząca Rady poinformowała radnych o wyróŜnieniu działającego 
na naszym terenie Schroniska MłodzieŜowego „FALA”  w Pobierowie które 
zajęło I miejsce w 48 Wojewódzkim Konkursie Schronisk MłodzieŜowych. 
Prowadząca to Schronisko P. I. Zacharczuk otrzymała z tej okazji list 
gratulacyjny od Kuratora Oświaty. 
 

Wobec wyczerpania tematyki I części sesji prowadzący obrady 
Wiceprzewodniczący Rady radny K. Ciszek o godzinie 14.30 zarządził przerwę 
w obradach do dnia 15 listopada 2008 roku do godz. 12.00 informując, iŜ 
zgodnie z porządkiem sesji obrady będą kontynuowane w Świetlicy wiejskiej w 
Śliwinie.        
       
                                    

II DZIEŃ OBRAD   
 

             15 listopada 2008 roku Świetlica Wiejska w Śliwinie.  
 

Ad. 11. Uroczyste otwarcie świetlicy w Śliwinie.     
Przed przystąpieniem do drugiej części obrad nastąpiło uroczyste – z 
udziałem Posła na Sejm R.P. K.T. Oświęcimskiego - otwarcie  i poświęcenie 
przez Ks. Proboszcza świetlicy po przeprowadzonym remoncie kapitalnym.   
Zabierając głos P. Wójt witając przybyłych stwierdził, iŜ cieszy się z faktu, iŜ tak 
wielu znamienitych gości przybyło na tę uroczystość i Ŝywi nadzieję, Ŝe ten 
obiekt spełni swoje zadanie a m. Śliwin będzie się nam kojarzyła nie tylko z 
corocznym Świętem Ludowym ale teŜ z innymi inicjatywami.  
Po uroczystym przecięciu wstęgi panie z KGW w sposób uroczysty – śpiewem -  
powitały zebranych.      
Po wejściu do pomieszczenia i zajęciu miejsc Przewodnicząca Rady 
stwierdziła, iŜ zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczy … radnych 
co przy ustawowym składzie Rady 15 osób stanowi, iŜ dalsze obrady drugiego 
dnia XXXI sesji rady Gminy są waŜne i o godz. 12.30 otworzyła  sesji Rady 
Gminy.   
Na wstępie powitała przybyłych na obrady radnych oraz zaproszonych gości 
w tym Posła na Sejm R.P. K.T. Oświęcimskiego, Dyrektora Urzędu Morskiego w 
Szczecinie P. A. Borowca,  Ks. Proboszcza, Wiceburmistrza Karpacza, 
przybyłych na obrady zaproszonych  przedstawicieli instytucji obsługujących 
sezon letni,  przedstawicieli prasy i radia, Panie KGW oraz mieszkańców m. 
Śliwin.   
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Następnie P. Przewodnicząca zwróciła się do Ks. Proboszcza o poświęcenie 
pomieszczenia.  
Ks. Proboszcz stwierdził, iŜ pomieszczenie jest poświecone i co najwaŜniejsze, 
Ŝe chwyciło.   
 

Ad. 12. Sezon letni LATO 2008 rok.  
 

Ad. 12/1. Wystąpienie Posła na Sejm R.P. K.T. Oświęcimskiego.                                     
 Zabierając głos – powitaniu w swoim imieniu wszystkich przybyłych - 
stwierdził, iŜ jest mu bardzo miło, Ŝe  wszyscy o nim pamiętają zapewnił, iŜ nie 
zapomniał o swoich korzeniach  a zarazem cieszy się z faktu, Ŝe moŜe być ze 
swoimi mieszkańcami. Minął bowiem rok jak z tak małej miejscowości został 
wybrany Poseł jest to bardzo duŜe wydarzenie. W tym okresie co prawda był 
rzadkim gościem nie tylko w gminie ale tez i w domu ale jest to związane z 
wytęŜoną pracą Sejmu Od 1stycznia 2009 roku ma wejść w Ŝycie wiele 
nowych rzeczy. Cieszy się, Ŝe w tym okresie nie stracił kontaktu z naszymi 
lokalnymi problemami ze swoim elektoratem. Teren jego działania jest bardzo 
duŜy w ostatnim okresie doszło jeszcze południe województwa otworzył 
ostatnio swoje biuro poselskie w  Chojnie obejmujący powiaty Gryfiński  i 
Myśliborski. Praca na rzecz społeczności sprawia mu wiele satysfakcji. W tym 
okresie czasu dołoŜył starań w walce o uratowanie brzegu morskiego i 
wspólnie z posłami ziemi słupskiej doprowadził do tego, Ŝe znalazły się na ten 
cel środki w budŜecie centralnym.   
Drugim obszarem jego działania to zaangaŜowanie się w sprawy powodzi w 
Trzebiatowie. Udało się na realizację tego przedsięwzięcia zabezpieczyć 
środki na najbliŜsze lata.  
Trzeci obszar działania to mocne zaangaŜowanie się w budowę boisk a jako 
przykład, Ŝe moŜna je wybudować niemal wszędzie jest boisko w Śliwinie. W 
najbliŜszym czasie w ramach programu „Orlik” w Trzęsaczu. Z jego inicjatywy 
był wyjazd do Sejmu uczniów z Rewala. W trakcie tego roku dowiedział się jak 
wielu znanych ludzi – często anonimowo, o czym nie wiemy – korzysta z 
uroków i gościnności naszej Gminy.  
Na zakończenie podziękował za zaproszenie i wyraził gotowość do dalszej 
współpracy.  
 

Ad. 12/2. Informacja o zamierzonych działaniach w Gminie Rewal w 
latach 2009 – 2012 w pasie nadmorskim przez Urząd Morski w Szczecinie.  
P. A. Borowiec Dyrektor Urzędu Morskiego w Szczecinie.  
Zabierając głos podziękował za zaproszenie informując zebranych, iŜ na to 
stanowisko powrócił po 2 latach. Jeśli chodzi o ratowanie brzegu to moŜna 
obecnie zrobić bardzo duŜo gdyŜ obecnie pieniędzy na ten cel jest tyle ile 
potrzeba a jest ich 4 razy więce4j niŜ zwykle. Na odcinek Rewalski jest ponad 
11 mln zł z przyznanych 19 mln. Przy tak duŜych do zagospodarowania 
spodkach jest teŜ i duŜa odpowiedzialność, Ŝeby te środki skutecznie i 
sensownie wydatkować. W b.r. trwają prace wokół:  znalezienia pól poboru 
piasku, wykonania monitoringu wybrzeŜa oraz wykonania laserowego 
skanowania  wybrzeŜa. Trwają prace wokół wykonania opasek w Rewalu i 
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Trzęsaczu oraz sztucznego zasilania w piasek plaŜy w Rewalu. Trwają teŜ 
prace naukowe w sprawie wykonania ostróg które nie w kaŜdym miejscu 
zdaja egzamin i prowadzone badania maja na celu to ustalić.  
Pyt. Ile kosztuje opaska w Trzęsaczu – odp. 3,6 mln zł, na zachód 2,8 mln zł 
sztuczne zasilanie w piasek 2,6 mln a opaska na wysokości ul. Klifowej w 
Rewalu 1,4 mln zł.  
Istniejąca międzynarodowa organizacja zajmująca się ochrona brzegu 
morskiego odbywa regularnie swoje zjazdy i w przyszłym roku takowy zjazd 
odbędzie się we wrześniu w Polsce ze szczególnym uwzględnieniem odcinka 
naszego wybrzeŜa.  
 

Ad. 12/3. Ocena przebiegu sezonu letniego LATO 2008.  
 

Ad. 13/3a. Powiatowy Inspektor Sanitarny w Gryficach.  
P. E. Dembowska – Powiatowy Inspektor Sanitarny – podziękowała za 
zaproszenie. Sezon naleŜy uznać za udany chociaŜ były sytuacje 
wymagające interwencji. Były one jednak usuwane szybko i na bieŜąco a 
Gmina do sezonu była przygotowana naleŜycie.  
 

Ad. 13/3b. Komenda Powiatowa Policji w Gryficach.  
Zastępca Komendanta Powiatowego nadkom. Sito – sezon oceniany 
statystycznie jest dobrze. Wykrywalność przestępstw jest dobra. Jedyne 
powaŜniejsze włamanie, to włamanie do bankomatu w Rewalu.    
Generalnie sezon naleŜy uznać za udany.  
Komendant Komisariatu Policji w Rewalu podkom. M. Ryczko – podziękował 
władzom Gminy za współpracę a StraŜy Granicznej i członkom Zawodowej 
StraŜy PoŜarnej i  OSP  za wsparcie. Wykrywalność zdarzeń jest bardzo wysoka.   
 

Ad. 13/3c. StraŜ Graniczna w Rewalu.  
P. ppłk. K. Pietrzak – sezon przebiegał na pełnieniu normalnej słuŜby. Zdarzeń 
zanotowano mniej niŜ w latach ubiegłych a skala przestępczości jest niŜsza niŜ 
w gminach sąsiednich. Działania podległych mu funkcjonariuszy będą 
polegały na tym by pewne sprawy nie dotarły do naszej gminy. UwaŜa, Ŝe 
StraŜ Graniczna jest zauwaŜalna w swojej pracy tam, gdzie być powinna.  
 

Ad. 13/3d. OSP Gminy Rewal.  
P. W. Kalinkiewicz – Komendant Gminnej OSP – podziękował władzom gminy 
za prezent w postaci nowej remizy w Niechorzu. Jeśli chodzi o interwencje to 
w minionym okresie było ich więcej niŜ w latach ubiegłych. A wszystko to jest 
związane z tym, Ŝe wraz ze wzrostem ilości budynków to przybywa nam tez i 
zdarzeń. Straty w mieniu szacowane są w wysokości ok. 100.000 zł a wartość 
uratowanego mienia ocenia się na 1.162.000 zł.  
 

Ad.13/3e. Komenda Powiatowa  PSP Gryfice.  
P. J. Architekt – pracę naleŜy podzielić na 3 fazy. I – przygotowanie do sezonu 
– stan przygotowań obiektów w tym obozów pod namiotami oraz odbiór tych 
obiektów.  II – nadzór i prewencja – skontrolowano 21 obiektów w wyniku 



 17

czego wydano 6 decyzji administracyjnych.  III – interwencja – podobnie jak 
w OSP było ich więcej. Najwięcej poŜarów – 74 poŜary – zanotowano na 
terenie sąsiedniej gminy Trzebiatów a na terenie Gminy Rewal zanotowano 7 
poŜary.   
 

Ad. 13/3f. StraŜ Gminna W Rewalu.  
P. L. Kozłowski – Komendant StraŜy Gminnej – pisemne sprawozdanie zostało 
złoŜone do protokołu. Wszystkie postawione przez przełoŜonych zadania 
zostały wykonane. Od 1 listopada zmniejszyła się o 2 osoby ilość straŜników a 
obsługę fotoradarów przejęły osoby cywilne. StraŜnicy zostali skierowani do 
słuŜby patrolowej z zadaniem sprawdzania przestrzegania postanowień 
zawartych w uchwale Rady Gminy o utrzymaniu i czystości i porządku w 
gminie.  
Na zakończenie podziękował wszystkim za okazaną pomoc i Ŝyczliwość.       
 

Ad. 13/3g. Firma FHU Grabowiecki.  
P. J. Jurczyński – przygotowania do sezonu rozpoczęto w miesiącu kwietniu od 
remontu zejść na plaŜę. Od 1.06.08 rozpoczęto wystawianie koszy na śmiecie. 
Zwiększona została częstotliwość opróŜniania tych koszy. Nadal 
mankamentem jest blokowanie ulic oraz kradzieŜ koszy. DuŜe kłopoty 
sprawiają prowadzący działalność na plaŜy nie dbający o porządek. 
Wprowadzona tez została selektywna zbiórka śmieci. UwaŜa, ze firma dobrze 
wywiązywała się ze swoich zadań.  
 

Ad. 13/3h. Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Pobierowie.  
P. J. Gandurski – w pracy zakładu udało się poprzez modernizacje poprawić 
przesył ścieków. Aktualnie trwa remont oczyszczalni lecz aby jeszcze bardziej 
poprawić efektywność  naleŜy dokonać oddzielenia instalacji burzowej od 
ścieków.   
W sprawie zaopatrzenia w wodę to w okresie sezonu odczuwane były braki w 
zaopatrzeniu w Rewalu i Trzęsaczu. UwaŜa, Ŝe w ciągu najbliŜszych lat musimy 
zmodernizować sprawy zaopatrzenia w wodę.     
 

Ad. 13/3i. Centrum Informacji Promocji i Rekreacji Gminy Rewal.  
P. H. Milewska – Kierownik CIPR – podległa jej placówka zajmowała się 
szerokim zakresem działań obejmujący sprawy rekreacji i reklamy. Wszystkie 
zamierzenia zostały zrealizowane. W okresie sezonu zostały uruchomione 4 
punkty informacyjne wyposaŜone w podstawowy sprzęt moŜna tez tam było 
otrzymać bezpłatnie Kurier Szczeciński – który objął patronatem.  
Do sukcesów naleŜy zaliczyć to, Ŝe na 3 plaŜe wyróŜnione Błękitna Flagą 2 z 
naszej gminy – Pobierowo i Pogorzelica w czym duŜy udział miał Powiatowy 
Inspektor Sanitarny.  W minionym okresie zostały zorganizowane w Pobierowie 
międzynarodowe regaty winsurfingu. PręŜnie tez działało nasze Muzeum 
Rybołówstwa Morskiego w Niechorzu.     
 

Ad. 13/3j. Wójt Gminy – Podsumowanie.  
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Podziękował wszystkim słuŜbom, mieszkańcom, zakładom budŜetowym w tym 
firmie sprzątającej z tym, Ŝe jest wiele zastrzeŜeń co do jakości świadczonych 
przez nią usług. Odrębne podziękowania skiwer owal do wszystkich słuŜb 
mundurowych. Jeśli chodzi o zieleń to gmina nam z roku na rok pięknieje. 
Podziękował teŜ wszystkim pracownikom U.G. za cięŜka i trudna pracę. DuŜe 
podziękowania naleŜą się Radzie Gminy oraz gospodarzom – sołtysom – 
poszczególnych miejscowości. Dodatkowe odrębne podziękowania 
skierował do przedstawicieli prasy. Dochody z sezonu z tytułu opłaty 
klimatycznej wyniosły 1,6 mln zł, z opłaty targowej uzyskano 672.000 zł. Jedyny 
przykry wypadek to pierwszy 5 lat utonięcia na plaŜy niestrzeŜonej. Gmina się 
rozrasta co roku przybywa nam ok. 100 nowych budynków.  
 

Ad. 13. Odpowiedzi na złoŜone wnioski i zapytania w tym mieszkańców 
Śliwina. 
Nie zgłoszono wniosków i zapytań.  
 

Ad. 14. Wolne wnioski i zapytania.     
Radny W. Jaworowski – nasza Gmina zaangaŜowała się w walce przeciw 
budowie gazociągu północnego. I w tym miejscu zwrócił się do obecnego tu 
P. Posła aby dać tez temu wyraz w sejmie.  
P. K.T. Oświęcimski – cieszy się, Ŝe jest program pilotaŜowy w palowaniu 
zaczyna być wdraŜany. Jeśli chodzi o gazociąg północny – morski – to jest to 
inwestycja niezbyt opłacalna. Być moŜe odŜyje sprawa gazociągu 
norweskiego oraz transport gazu skroplonego z Afryki Północnej do terminalu 
w Świnoujściu. W tej sprawie obiecuje swoją interwencję.  
Radny S. Hoffmann – łatwo na rozgrzeszać nas a ZWiK nie.  
Radny R. Gutowski – podziękował za zorganizowanie tej uroczystości w tej 
świetlicy a po sesji zaprosił na poczęstunek.  
Radny K. Ciszek – sprawa uchwały o uŜytkownikach wieczystych. Na Sali 
gościmy turystę z Karpacza poprosił o zabranie głosu.  
P. Wiceburmistrz – od 9 lat kaŜdego roku przyjeŜdŜa do Gminy Rewal. 
KaŜdego roku wodzi zachodzące w gminie zmiany na lepsze. Wiadomo, ze 
najtrudniej zmiany zauwaŜyć miejscowym. Karpacz obserwuje działania w 
Gminie i duŜo się uczy a szczególnie w zakresie obsługi ruchu turystycznego. Z 
danych statystycznych wynika, iŜ turystyka do Skarbu państwa wnosi tyle 
dochodu co o wiele większe rolnictwo. Proponuje wprowadzenie pomiędzy 
naszymi gminami karty rabatowej. NaleŜy być dumnym z faktu 
zamieszkiwania w takiej gminie.  
 
Na zakończenie obrad Skarbnik Gminy na ręce P. Przewodniczącej Rady 
projekt budŜetu na rok 2009.  
P. Wójt – projekt zakłada na 80 mln zł. Przed nami 3 tygodnie wytęŜonej pracy 
nad tym projektem.  
Radny R. Gutowski – podziękował Radzie Gminy za prezent do świetlicy w 
postaci stołu do tenisa.        
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Ad. 15. Wobec wyczerpania tematyki sesji prowadząca sesję 
Przewodnicząca Rady radna Joanna Drzewińska - Dąbrowska o godzinie 
14.25  zamknęła XXXI zwyczajną sesję Rady Gminy.  
 
 

...................................                                                        ....................................  
    protokółował                                                                                    Przewodnicząca Rady                                                                                                                                 


